

رقم الاستدعاء:	القسم العلمي: أصول التربية	إسم الكلية: كلية التربية
تاريخ الرسالة: ٢٠١٨	الدرجة العلمية: الماجستير	إسم الطالب: هناء عبد الغنى الأطروش
<b>عنوان الرسالة:</b> متطلبات تفعيل دور إدارة الروضة فى تطبيق وثيقة المعايير القومية لرياض الأطفال فى مصر (دراسة ميدانية فى محافظة دمياط)		

تعد مرحلة الطفولة من أهم المراحل التى يمر بها الإنسان والتى تتكون فيها بناء شخصيته وأبعاد النمو الجسمية والحركية والعقلية واللغوية. كما فيها الخبرات والميول والاتجاهات فبدأت الدولة تهتم بالطفل فى مرحلة رياض الأطفال عن طريق فرض قوانين وتشريعات تحمى طفل هذه المرحلة بالإضافة إلى زيادة مؤسسات رياض الأطفال، إلا أنه مازال هناك روضات فى حاجة إلى رؤية مستقبلية حتى ينشأ الطفل فى جو صحى وأمن.

أصبح من الحقائق المسلم بها وجود ارتباط وثيق بين تطور الإدارة وتحديثها وبين مستوى التقدم الذى يحققه مجتمع معين. لذلك تتطلب الإدارة ممارسة وظائف معينة لتحقيق أفضل مايمكن تحقيقه من استخدام الموارد البشرية والمادية للوصول إلى الأهداف، ويوجد بالطبع ارتباط وثيق بين العملية التربوية والعملية الإدارية، فهما متلازمتان بمعنى أن أى تغيير يصيب إحداهما يستلزم بالضرورة تغيرا فى الأخرى .

رؤوس الموضوعات ذات الصلة (لا يزيد عن ١٠): الإدارة، المعايير القومية لرياض الأطفال.



## **Central Library**

<b>College:</b> Faculty of Education	<b>Department:</b> Fundamentals of Education	<b>Call No:</b>
<b>Author:</b> Hanaa Abd El Ghani Al Atroush	<b>Degree:</b> master of Education	<b>Date:</b> 2018
<b>Dissertation Title:</b> <b>The Requirements of Activating the Role of Kindergarten Management in Implementing Kindergarten's National Standers in Egypt (Field study in Damietta)</b>		

Childhood is one of the most important stages in which a human is going through and which consists in building his personality and the dimensions of physical, motor, mental and linguistic growth. As well as experiences, trends and trends. The State began to care for children in the kindergarten stage by imposing laws and legislation that protect the child of this stage, in addition to increasing the institutions of kindergartens, but there are still kindergartens in need of a future vision so that the child will develop in a healthy and safe environment.

It has become a recognized fact that there is a close link between the evolution of the administration and modernization and the level of progress achieved by a particular society. Therefore, the administration requires the exercise of certain functions to achieve the best possible use of human and material resources to reach the goals, there is of course a close link between the educational process and the administrative process, they are synonymous in the sense that any change to one necessarily necessitates a change in the other

**Key words (not more than ten): Administration, Total Quality in Education.**